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Inforaiációbőseg a Torgyán 
elleni merénylet ügyében
Budapest (MTI) -  A Független Kisgazdapárt el
nökének rózsadombi házánál március 16-án elkö
vetett robbantás ügyében vizsgálódó Fővárosi 
Ügyészségi Nyomozó Hivatalnak sok információ 
van a birtokában, de a nyomozás érdekében ezeket 
még mindig nem hozzák nyilvánosságra -  tudatta 
Túri András csoportvezető ügyész.

Tájékoztatása szerint nagy erőkkel folyik az 
adatok elemzése, arra azonban nem tudott vála
szolni, hogy az országgyűlésiképviselő-választások 
előtt beszámolnak-e az eredményekről.

Nemzetközi bűnözés -  
ENSZ-konvenció készül
Bécs (MTI) -  Történelmi eseménynek nevezte 
szerdán Bécsben Pino Arlacchi, az ENSZ fő
titkárhelyettese, hogy az ENSZ bűnmegelőzé
si és büntetőjogi bizottságának 7. konferenci
áján, amelyet április 21-e és 30-a között ta r 
to ttak  Bécsben, a részt vevő államok gyorsan 
es egyhangúlag m eg tu d tak  egyezni egy, a 
nem zetközi szervezett bűnözés elleni kon
venció tervezetében.

Ezt a dokumentumot a remények szerint legké
sőbb 2000. áprilisában, az ENSZ X. bűnmegelőzési 
kongresszusa alatt el lehetne fogadni és ezután 
életbe is léphetne -  hangzott el a sajtókonferenci
án a bécsi ENSZ-városban.

A megállapodás megoldásokat és ajánlásokat tar
talmaz az aláíró államok számára arról, mely törvé
nyeiket változtassák meg, és mit tegyenek a nem
zetközi méretű bűnözés elleni harc nemzetközivé té
tele érdekében. Arlacchi példaként említette: min
den országnak a nemzeti törvénykezésébe fel kelle
ne vennie a bűnözők kölcsönös kiadatását, hogy 
azok ne rejtőzhessenek el egyes országokban. Ezen
kívül a tanúvédelem törvénybe foglalását, a pénz
mosás elleni fellépés egységesítését is ajánlja, s a 
tagállamok információcseréjének megszervezését is 
rendkívül fontosnak tartja a főtitkárhelyettes.

A konvenció része a korrupció elleni nemzetkö
zi fellépés és a fegyverkereskedelem határainak 
meghúzása is. Arlacchi szerint ez utóbbi a nem
zetközi bűnözés egyre nyereségesebb területe, 
ezért a szabályozása és a megfékezése a bűnözés 
elleni harc és a bűnmegelőzés egyik kulcskérdése. 
A konvenció további sorsára egyelőre rányomja 
bélyegét, hogy a részvevők nem tudtak megegyez
ni a szervezett bűnözés fogalmának meghatáro
zásában.

„Megsemmisítő” pályára 
áll a Mir űrállomás
Moszkva (MTI) -  Májustól „megsemmisítő pályá
ra” állítják a Mir orosz űrállomást, amely több 
mint 12 éve üzemel és jócskán túl van eredetileg 
tervezett ötéves élettartamán. A jelenleg 400 kilo
méteres magasságban lévő pályán keringő űrállo
mást mintegy másfél év alatt fokozatosan a Föld
től 150 kilométerre lévő, „kritikus pályára” 
süllyesztik és ezt követőn a világóceánba csapódik 
a Mir.

A Mir űrállomást 1986 februárjában állították 
fold körüli pályára. Eredetileg öt évre tervezték 
működését, de az időközben a volt Szovjetunióban 
bekövetkezett politikai és gazdasági változások 
miatti pénzügyi nehézségek következtében nem 
váltották fel egy másik űrkomplexummal, hanem 
a Mirt tartották tovább szolgálatban.

ítélet a2  M5-ÖS 
autópályaperben
B udapest (MTI) -  A Dabasi Városi Bíróság szer
dán elutasította Lelik Ferenc Gábor ügyvéd kere
setét, aki az M5-ös autópálya Budapest-Kecske- 
mét közötti szakaszának használatáért 1997 má
jusában és júliusában lerótt 850, illetve 1000 forin
tos díj háromnegyedének visszafizetését kérte.

Az ügyvéd feltűnő értékaránytalanság címén in
dított perében az Alföld Koncessziós Autópálya Rt. 
(AKA) autópályadíjának mértékét kifogásolta.

A Pest megyei bíróságon lefolytatott tárgyaláson 
az AKA jogi képviselője leszögezte: az árakat a 
magyar állammal kötött koncessziós szerződésben 
határozták meg, illetve annak megfelelően emelik 
a közlekedési, hírközlési és vízügyi miniszter fel
ügyeletével. Az állítást a közlekedési tárca képvi
selője megerősítette.

Elutasító határozatát Tölg-Molnár László ta
nácsvezető bíró azzal indokolta, hogy az autópá
lya-használat forgalmi értékének meghatározásá
hoz ma még nincs hazai összehasonlítási alap. 
Mindemellett a jog kizáija a licitálás, vagy ver
senytárgyalás alapján született szerződések utóla
gos megtámadását. Ebbe a körbe sorolható a kon
cessziós szerződés is, amelynek része a kifogásolt 
ármeghatározás.

V ilágörök ség-gon d ozó  b izottság
Budapest (MTI) -  Meg
alakult szerdán a Világ- 
örökség Nemzeti Bizott
sága, amelynek feladata, 
hogy segítse a világörök
séghez tartozó hazai é r
tékek gondozását.

A több tárca és szakterület 
képviselőiből létrehozott 
Világörökség Magyar Nem
zeti Bizottság szakmailag 
felügyelni fogja az értékek 
fenntartását, javaslatot 
tesz újabb épületegyütte
sek, területek felvételére a 
világörökség listájára.

A testület alakuló ülését 
követően Baja Ferenc kör
nyezetvédelmi és terület- 
fejlesztési miniszter el
mondta: Magyarország 
1985-ben csatlakozott az 
UNESCO Világörökség

Egyezményéhez. Magyar- 
országról eddig a budai és 
a pesti Duna-part és a bu
dai Várnegyed, valamint 
Hollókő 1987-ben került a 
jegyzékbe. Ezt követően -  
Szlovákiával közösen -  
Aggtelek és a szlovákiai 
karszt nyerte el a címet, 
majd 1996-ban a Pannon
halmi Bencés Főapátság 
és környezete.

A miniszter szólt arról, 
hogy Pécs történeti belvá
rosát a múlt évben java
solta hazánk a listára, az 
idén pedig előterjesztést 
készítenek a Hortobágyi 
Nemzeti Park felvételére. 
A tervek között szerepel az 
is, hogy jövőre az osztrák 
partnerrel közösen java
solják a Fertő-tó és kör
nyezete felvételét a listá

ra. Eddig 108 országból 
506 emlék került a listára, 
ezek közül 380 kulturális, 
107 természeti érték, 19 
pedig vegyes kategóriájú.

A Környezetvédelmi 
Alap az idén 99 millió fo
rinttal segíti a listára ke
rült értékek megőrzését, 
az ezzel kapcsolatos helyi 
munkákat. A nemzeti bi
zottság a folyamatos mun
kák érdekében előre köte
lezettséget vállalhat bizo
nyos összeghatárig a jövő 
évi és ezt követő kiadások 
finanszírozására is. A táv
lati terveket tartalmazó 
jegyzékben szerepel még 
az is, hogy hazánk a tiha
nyi félszigetet, Rózsadomb 
és környékének termál- 
karsztját is javasolja majd 
a listára.

DÍSZSORTŰZ AZ O l a jf á k  HEGYÉN. Az Izraelért életüket áldozó katonák 
emlékére tartott ünnepségen díszsortüzet lőttek az Olajfák hegyén. A zsidó ál
lamban előző nap este kezdődtek megemlékezések annak a 20 337 katonának 
és katonanőnek az emlékére, akik az államalapítás óta eltelt 50 év alatt szolgá
latteljesítés közben vesztették életüket. , - Fotó: MTI -  EPA

Jogharm onizációs program
B udapest (MTI) -  Az 
Igazságügyi Minisztérium 
elkészítette az új joghar
monizációs program terve
zetét. Az elképzelés 2001, 
december 31-ig, vagyis 
Magyarország európai 
uniós csatlakozásának ter
vezett időpontjáig szól -  
jelentette be Vastagh Pál, 
a tárca vezetője.

A miniszter az év máso
dik felének a programter
vezetben is rögzített fel
adatai között említette a 
közbeszerzési törvény fe

lülvizsgálatát, a szerzői 
jog újra szabályozását, va
lamint a versenyjoggal, a 
környezetvédelemmel, a 
mezőgazdasággal, az ener
getikával, a távközléssel 
és a közlekedéssel kapcso
latos jogszabályok áttekin
tését és módosítását.

A következő időszakban 
nagy figyelmet kell fordí
tani a csatlakozás alkot
mányos feltételeinek a 
megteremtésére és az Eu
rópai Bíróság gyakorlatá
nak a megismerésére is.

A külügy a Mohi erőműről
B udapest (MTI) -  Amennyiben a Mohi 
Atomerőmű ügye Magyarország szempontjából bár
milyen aggodalomra adna okot, azt hazánk megfele
lő diplomáciai úton közölné a szlovák féllel -  jelen
tette ki szerdai budapesti tájékoztatóján a külügyi 
szóvivő. Horváth Gábor elmondta: a magyar-szlo
vák kapcsolatokban meglévő nyitott és egyes prob
lémás kérdések ténye nem befolyásolná az esetleges 
magyar fellépést az ügyben. Hozzátette, hogy az il
letékes magyar szakemberek részéről nem fogalma
zódott meg aggodalomra okot adó kijelentés.

Csónakázható a tavasbarlang
Tapolca (MTI) -  Ismét 
van víz a tapolcai tavas
barlangban, és másfél év
tizedes szünet után újra 
lehet csónakázni a fold 
alatti folyósokon. A Bako
nyi Bauxitbánya Kft. tíz
millió forintos költséggel 
állította helyre a neveze
tességét -  közölte Fazekas 
János vezérigazgató.

A tapolcai barlangot 
1903-ban fedezték fel, s 
1939-ben tették alkalmas
sá a csónakázásra. Tápláló 
forrásai a ’80-as évek elején 
elapadtak, a bakonyi bau
xitbánya ugyanis a növek
vő, utóbb évi kétmillió ton
na bauxitot felszínre hozó

termelést csak úgy tudta 
biztosítani, ha csökkenteni 
a lelőhelyeken a vízszintet. 
Az 1989-es kormánydöntés 
alapján a vízszint- 
süllyesztést igénylő nyírádi 
bányászkodást abbahagy
ták, s azóta fokozatosan bő
vül a források vízhozama. 
Elsőként a Malom-tavat ál
lította helyre a bánya, most 
pedig felduzzasztottá a ta
vasbarlangot tápláló forrás 
vizeit és „visszaterelte” a 
föld alatti rendszerbe. A ta
vasbarlangban 1-3 méter 
mélységben áll a víz; a ven
dégek 300 méter hosszú fo
lyosórendszeren csónakáz
hatnak ismét.

Százm illió  Ukrajnának
Madeleine Albright amerikai kül
ügyminiszter szerdán engedélyt 
adott arra,, hogy Ukrajna részére az 
Egyesült Államok folyósítsa a ko
rábban visszatartott 100 millió dol
láros gazdasági segélyt. A támoga
tás azért akadt el, mert a két or
szág között vita kerekedett az Uk
rajnába fektető amerikai cégek ki
fogásai okán. Ezek az ukránokat az 
üzletek akadályozásával vádolták, 
minek utána az amerikai törvény- 
hozás a segélyezés leállításáról dön-' 
tött. Az U§A évi 225 millió dolláros 
támogatást ad Ukrajna kormányá
nak. Ha a kijevi kormány mégsem 
tudná érdemben javítani a befekte
tési klímát, akkor a támogatást a 
jövőben az ukrán magánvállalatok
hoz irányítják át. Fotó: AP .

•  K o r m á n y ü l é s-e l ő z e t e s . A kormány 
csütörtöki ülésén napirendre kerül a 
tandíjhitelhez kapcsolódó állami kezes
ség vállalásának és érvényesítésének fel
tételeiről szóló kormányrendelet módosí
tása. Tárgyalnak emellett a szociálisan 
hátrányos helyzetben lévők adósságter
hének enyhítéséről, valamint lakhatási 
körülményeinek javításáról. A kor
mányülés napirendjén szerepel a meg 
nem engedett teljesítményfokozó szerek, 
készítmények és módszerek használatá
nak tilalmáról szóló szabályozás is.

P olitikai H ird etés

Magyarország jelenlegi helyzetében melyiket tartja inkább 
megvalósíthatónak és hihetőnek a két ígéret közül?*

F M e s i :  Egyszeri nagyarányú adócsökkentés mellet! felére m § /
csökkentjük a tb-járulékot is. . €f/©

SZDSZ: Folyamatosan és fokozatosan csökkentjük az adókat 
és a tb-járulékot. 8 7 %

¥ M e s i :  M egkétszerezzük a z egészségügyi dolgozok bérét.

SZDSZ: Az egészségügyben az infláció fölött fognak emelkedni 
abérek.

2 3 %
6 7 %

f íÉ M S it  A következő  négy évben elérjük a tartós 7  százalékos 
gazdasági növekedést 1 7 %

SZDSZ: A következő négy évben évi 4-5 százalékos tartós 
gazdasági növekedést érünk el. 7 3 %

Fiií m z :  M agyarországnak m ás irányba ke ll elindulnia. 2 7 %

SZDSZ: Magyarország alapvetően jó irányba tart. 6 0 %
*a válaszadók megoszlása százalékban 
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